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Živinorejcem po Kranjskem. 
Živinoreja je na Kranjskem v zadnjih dvajsetih letih 

prav lepo napredovala, in to največ s pomočjo bikov> 
katere je kranjska c. kr. kmetijska družba spravila v 
deželo. Pa tudi živinorejci sami so pričeli spoznavati*, 
da daje dobra in lepa živina večih dohodkov, zato so 
začeli skrbneje vzrejati svojo goved. Napredovali bi pa 
bili še dokaj hitreje, ako bi bili naši gospodarji hoteli 
izprevideti, da je treba dobrih in dovolj bikov. Da tega 
niso hoteli izprevideti, to je bila dosedaj največa ovira 
hitrejšemu napredku naše živinoreje. Vsak bik jim je 
bil dober, in na to ni nihče gledal, da bi bik ne imel 
preveč krav na leto. Nasledki tega ravnanja so bili slaba 
teleta, od katerih se niso dala vzrediti kaj prida goveda, 
a kmetovalec je trpel še po drugi strani izgubo, kajti 
slaboten, a vrhu tega še utrujen bik je navadno obrejii 
komaj polovico krav, druge so pa po celo leto ostale 
jalove. Vsled novega zakona z dne 11. avgusta 1. 1890. 
o povzdigi reje goveje živine bode sedaj tudi tega konec, 
in za trdno smo prepričani, da se bode odslej naša ži
vinoreja hitreje boljšala. Glavni naredbi novega zakona 
sta, da mora biti vsak bik licencevan, t. j . po komisiji 
potrjen, da je dober za pleme, in aa mora imeti vsaka 
občina za vsakih 100 krav in plemeiiih junic po enega 
licencevauega bika. Da bode torej dovolj bikov v občini, to 
bodi skrb županov, oziroma občinskih odborov, in ravno 
zaradi tega opozarjamo kranjske živinorejce, da si o 
pravem času priskrbe zadosti dobrih bikov. Zakon bi se 
imel uže letos zvrševati, a kranjska kmetijska družba je 
prosila^c. kr. deželne vlade, da preloži pričetek zvrševanja 
na 1. 1892. Visoka vlada je prošnji kmetijske družbe ugo
dila, in tako se prične zakon šele prihodnje leto zvrševati. 
Do konca meseca januvarija vsakega leta mora županstvo 
naznaniti okrajnemu glavarstvu, koliko je v občini kra\t 
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in plemenih junic in koliko je plemenih bikov. Od 15. 
aprila do 15. maja vsakega leta se bodo biki licencevali. 
Da torej ne pridejo županstva prihodnje leto v zadrego, 
skrbe naj, da se živinorejci po občinah uže sedaj do
govore, koliko bikov bode potreba, kako se bodo dobili 
potrebni biki in kedo bo imel bika v oskrbi. Ako se 
županstvo uže sedaj ne prično za to brigati, irnela bodo 
čez dobrega pol leta zelo veJiko sitnosti, in tega jih 
obvarovati in na to jih opozoriti, je namen pričujočemu 
-članku. Naposled naj še omenimo, da je napačno tisto 
mnenje, vsled katerega nekateri trdijo, da bodo licen-
cevani samo biki, katere oddaja deželni odbor ali kme
tijska družba. To ni res, licencevan bode vsak dober in 
sa tisti kraj primeren bik, čs je tudi doma vzrejen, pač 
se pa bode strogo gledalo na to, da se bodo licencevali 
na Gorenjskem samo cikasti biki, drugod pa le sivi. 


